
Zápis č. 49/(20-23) 295 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT 

konaného 16. dubna 2024, 14:00 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT v Brně, Purkyňova 464/118 – E517 

 
Přítomni: Diviš, Kalina, Kouřilová, Krouská, Mravcová, Obruča, Pilátová, Pořízka, Přikryl 

Sedláček 
Omluveni:    Adamczyková, Komendová, Lindovský, Vacula, Zahrádka 
Hosté:    Veselý, Hladík, Vašinová Galiová, Smilek, Vala, Dzik, Krajčovič 

Program: 
1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Směrnice děkana – Pravidla pro organizaci celoživotního vzdělávání na FCH VUT 
4. Žádost děkana: odvolání člena Vědecké rady FCH VUT 
5. Různé 
 
 
AD 1) Zahájení zasedání 
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Dotázal se, zda má někdo připomínky 
k programu, předseda navrhuje změnit pořadí bodů programu kvůli časovým možnostem 
členů AS takto: 
1.  Zahájení zasedání 
2. Žádost děkana: odvolání člena Vědecké rady FCH VUT 
3. Informace od vedení FCH VUT 
4. Směrnice děkana – Pravidla pro organizaci celoživotního vzdělávání na FCH VUT 
5. Různé 
Hlasování o navržené změně programu:  
 Pro:   10 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Program dnešního zasedání AS FCH bude probíhat dle navržené změny pořadí 
projednávaných bodů. 
 
AD 2) Žádost děkana: odvolání člena Vědecké rady FCH VUT 
Děkan FCH, prof. Veselý, předložil AS FCH návrh na odvolání prof. Jiřího Kučeríka, Ph.D. 
z Vědecké rady FCH, kde byl prof. Kučerík interním členem. Zdůvodnění: prof. Kučerík ukončil 
na vlastní žádost pracovní poměr na FCH k 31. 3. 2024, proto není důvod, aby byl dále 
členem VR.  
Předseda AS vyzval přítomné k diskuzi. 
Doc. Sedláček se dotázal, zda bude uvolněné místo ve VR obsazeno jiným členem. 
Reaguje děkan: Ne, protože je avizována rezignace jiného člena (externího), proto pak 
zůstane poměr hlasů ve VR zachován. 
Další dotazy nebyly položeny, předseda AS vysvětlil, že o odvolání prof. Kučeríka se bude 
hlasovat tajně. Připravil hlasovací lístky a schránku, do které všichni přítomní členové AS 
anonymně vhodili upravený hlasovací lístek. Skrutátorem byl jednohlasně zvolen dr. Pořízka. 
Po sečtení hlasovacích lístků dr. Pořízka přednesl závěr hlasování. 
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Hlasování o odvolání prof. Kučeríka z VR FCH: 
 Pro:  10 
 Proti:   0 

Zdržel se:  0 
AS FCH souhlasí s odvoláním prof. Jiřího Kučeríka, Ph.D. z Vědecké rady FCH, kde byl jejím 
interním členem. 
 
AD 3) Informace od vedení FCH 
Děkan FCH, prof. Veselý: 

• Na fakultě došlo v minulých dnech k havárii vody (prasklá hadička, nehoda kvůli vadě 
materiálu). Naštěstí nedošlo k poškození přístrojového vybavení. Doplňuje tajemník 
Ing. Hladík: Bude probíhat kontrola průtoku rozvodů vody, ale instalace případných 
kontrolních měřičů závisí na jejich ceně. Do diskuze se také zapojil doc. Sedláček 
s dotazem, zda probíhají pravidelné obchůzky objektu. Děkan odpovídá, že ano, ale 
tato situace s tekoucí vodou trvala zhruba 1 hodinu, tedy mezi časy obchůzek. 
S obchůzkami je ale problém, pokud je jen jeden vrátný.  

• Další nehodu způsobilo instalované nouzové osvětlení, došlo k uvolnění a pádu 
stropních podhledů. Bude řešeno instalací lehčích světel a výměnou všech podhledů 
v laboratořích. Spoluúčast pojistky obecně je 20 000 Kč. 

Následovala diskuze na další témata, Mgr. Přikryl upozornil na časté úplné zamčení (klíčem) 
zadního vchodu u knihovny. To je nežádoucí kvůli bezpečnosti. Reaguje tajemník – bude 
prověřeno. 
Další dotaz Mgr. Přikryla se týkal opakovaného zápachu z toalet v prostotu u knihovny. 
Odpovídá tajemník – zjištění příčiny bude řešeno s pracovníky údržby. 
Pokračuje děkan dalšími body: 

• Vzhledem k tomu, že zaměstnanci nemají dost informací o správném postupu při 
spuštění např. poplachu, bude provedeno školení BOZP opět prezenčně (17. 5. 2024) 
včetně školení řidičů. Apeluje na osobní účast všech zaměstnanců na tomto školení. 

• Připravuje se vybudování přístřešku pro jízdní kola, aby je zaměstnanci neměli během 
pracovní doby v kanceláři. Hledá se vhodné místo. Doc. Kalina upozorňuje, že 
navržený venkovní prostor u zdi před laboratoří ÚCHM není vhodný z důvodu prací 
v tomto prostoru (broušení a jiná úprava vzorků) a také z důvodu uskladnění 
materiálu, se kterým se v laboratoři pracuje. Tento nelze skladovat jinde. 
 

AD 4) Směrnice děkana – Pravidla pro organizaci celoživotního vzdělávání na FCH VUT 
AS na minulém zasedání směrnici projednal, další připomínky nebyly vzneseny. Předseda AS 
vyzval k hlasování: 
Hlasování o směrnici děkana týkající se organizace CŽV na FCH: 
 Pro:  10 
 Proti:   0 

Zdržel se:  0 
AS FCH schválil Směrnici děkana (Pravidla pro organizaci celoživotního vzdělávání na FCH 
VUT). 
 
 



 
 

 3 

AD 5) Různé 
Předseda AS poděkoval za práci v AS všem členům, zejména pak dr. Pilátové, která již do 
dalšího volebního období nekandiduje a byla dlouholetou členkou AS a předsedkyní 
Legislativní komise. 
Předseda AS oznámil, že byl v AS VUT schválen Volební řád FCH. 
Pro účely sdílení všech dokumentů AS bude primárně sloužit prostředí „Sharepoint“, do MS 
Teams už se nové dokumenty vkládat nebudou. Je snahou maximálně využívat toto nové 
úložiště, aby se omezilo rozesílání dokumentů emailem. 
Z jednání odchází dr. Pilátová. 
Dále probíhá diskuze. 
Doc. Sedláček se dotázal děkana na stav připomínkovaných strategických dokumentů. Děkan 
odpovídá, že probíhá zapracování dodaných připomínek. 
Děkan vznesl dotaz, zda AS potřebuje využívat nástěnku. Z diskuze vyplynulo, že nástěnka 
potřeba běžně není, ale slouží především pro zveřejnění kandidátních listin a výsledků při 
volbách. Jiné dokumenty budou vyvěšeny elektronicky na Informační tabuli FCH v záložce 
Akademický senát. 
Dr. Pořízka otevřel problematiku třídění odpadu v laboratořích – zda je třídění řízeno 
centrálně atp. Reaguje děkan – toto je plně v kompetenci ústavů, protože každá laboratoř 
má jiné zaměření a produkuje různé druhy a množství odpadu. Zároveň upozorňuje společně 
s doc. Divišem, že např. prázdné obaly od chemikálií (sklo, plast) jsou nebezpečným 
odpadem (pokud není tento obal řádně umytý), a proto nepatří do nádob pro tříděný odpad. 
Závěrem děkan shrnul, že nádoby na tříděný odpad v laboratořích si může každé pracoviště 
zajistit dle uvážení, ale centrálně to organizováno nebude. 
 
Na závěr děkan poděkoval za spolupráci při jednání s AS. 
 
Předseda AS připomněl konání elektronických voleb do AS, které se budou konat 23. – 25. 
dubna 2024. 
Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze.  
Jednání bylo ukončeno s připomínkou termínu ustavujícího zasedání nově zvoleného AS FCH: 
7. 5. 2024 ve 14:00 hodin. 
 
 
 
 
Brno, 16. 4. 2024 
 
 
..................................... ..…………………………………………. 
   Ing. Jan Zahrádka       prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH            Předseda KAP AS FCH 
   
 

………………..……………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 
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